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Szanowny Panie Radny, 

 

odpowiadając na Pana interpelację z 13 maja 2020 r., dotyczącą wsparcia zakupu karetki  

dla Szpitala Powiatowego im. prof. Romana Drewsa w Chodzieży informuję, jak poniżej. 

W dniu 30 sierpnia 2019r. na spotkaniu premiera Mateusza Morawieckiego z wojewodami 

oraz  ministrem zdrowia profesorem Łukaszem Szumowskim, sekretarzem stanu Waldemarem 

Kraską - Pełnomocnikiem Rządu ds. Państwowego Ratownictwa Medycznego oraz 

podsekretarzem stanu Januszem Cieszyńskim, Pan Premier powiedział m.in.: „Zapoznałem się ze 

statystyką. Wiem, że co trzeci ambulans jest starszy niż sześć lat, podczas gdy ambulansy służą w sposób intensywny 

i też zasługują na swoją emeryturę, na swój odpoczynek i ambulans starszy niż 6–7 lat powinien być wymieniony”.  

W związku z tym Ministerstwo Zdrowia rozpoczęło realizację ogólnopolskiego „Programu 

wymiany ambulansów”, dzięki któremu do stacji pogotowia ratunkowego oraz szpitali  w całym 

kraju do końca 2019 roku trafić miało 200 nowoczesnych karetek. Cel tego programu został jasno 

określony: Przyjmuje się, że zasadna jest ich wymiana już po 5 latach użytkowania. Polskim 

pacjentom do tej pory służyły nawet kilkunastoletnie karetki. Co trzeci ambulans w Polsce ma 6 lat 

lub więcej. Po zakończeniu wymiany w ramach programu, średni wiek pojazdu funkcjonującego 

w systemie spadnie o 30 miesięcy.  

Dziękujemy, że  Pan Radny, tak jak Zarząd Województwa Wielkopolskiego, dostrzega 

konieczność odnowienia taboru ambulansów w Naszym Województwie. Pragnę poinformować, 

że żadna jednostka podległa samorządowi województwa dotychczas nie otrzymała ambulansu 

z tego programu. 



W największej jednostce  ratownictwa medycznego tj. Wojewódzkiej Stacji Pogotowia 

Ratunkowego w Poznaniu na 26 pojazdów, połowa to pojazdy starsze niż pięć lat.  W zasobach 

Wielkopolskiego Centrum Ratownictwa Medycznego sp. z o.o. w Koninie na 10 ambulansów 

dedykowanych do  zadań w systemie Państwowego Ratownictwa Medycznego aż 6 ambulansów 

przekracza wiek pięciu lat. Wojewódzki Szpital Zespolony im. Ludwika Perzyny w Kaliszu 

w systemie ratownictwa medycznego posiada 6 ambulansów powyżej pięciu lat (a w transporcie 

szpitalnym 5), natomiast Wojewódzki Szpital Zespolony w Lesznie ma 4 ambulanse systemowe 

powyżej pięciu lat  (w transporcie szpitalnym 6). Tylko z tych czterech jednostek wymianie podlega 

29 ambulansów a podmiotów leczniczych mamy zdecydowanie więcej. 

Powiat chodzieski w zakresie Państwowego Ratownictwa Medycznego obsługiwany jest 

przez Szpital Powiatowy im. prof. Romana Drewsa w Chodzieży, który podobnie jak nasze 

jednostki nie został jeszcze uwzględniony w rządowym „Programie wymiany ambulansów”. 

Wierzę, że program ogłoszony przez  Prezesa Rady Ministrów dotyczący odnowienia 

taboru ambulansów ratunkowych zostanie w całości zrealizowany. Pojawienie się i rozwój epidemii 

SARS-CoV-2 z jednej strony mogło utrudnić proces realizacji tego programu, a z drugiej strony 

epidemia spowodowała, że potrzeba realizacji odnowienia taboru  jest jeszcze większa. Liczę na 

wsparcie Pan Radnego w procesie pozyskania w ramach tego programu, ambulansów do jednostek 

samorządu wojewódzkiego.  

Jednocześnie pragnę zwrócić uwagę, że zgodnie z art. 9 ust. 2 ustawy z dnia 8 września 

2006 r. o Państwowym Ratownictwie Medycznym (Dz.U.2020.882 tj.), planowanie, organizowanie, 

koordynowanie systemu oraz nadzór nad tym systemem na terenie województwa jest zadaniem 

wojewody, który zgodnie z art. 46 ust. 1 ww. ustawy, jest również dysponentem części budżetu 

państwa przeznaczonego na finansowanie państwowego systemu ratownictwa medycznego.  

Dziękuje za zainteresowanie się tym jakże ważnym tematem i mam nadzieję, 

że zaangażowanie Pana Radnego w sprawę zakupu ambulansu do jednostki samorządu 

powiatowego przełoży się również na jednostki samorządu wojewódzkiego. 

 

                                                                                               Z poważaniem 

                                                                                       

                                                                                         z up. Marszałka Województwa          

   Marzena Wodzińska          

    Członek Zarządu 

Otrzymują: 

 KS – 2 egz. 

 DO – do wiadomości, 

 DZ - aa 
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